



សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ស្តីពី

លទ្ធផលសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោត ឃុំកោះសំពៅ ស្រុកពាមជ័រ ខេត្តព្រៃវែង

ដោយមានការគាំទ្រពីគណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែល និងសហការជាមួយ សមាគមអាដហុក និងអង្គការ ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ បានរៀបចំសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតមួយស្តីពី ការកំណត់តម្រូវការជាអាទិភាព ក្នុងឃុំ សង្កាត់ដាច់ស្រយាល ដែលធ្វើឡើងនៅ ឃុំកោះសំពៅ ស្រុកពាមជ័រ ខេត្តព្រៃវែង កាលពីថ្ងៃទី២៩ ខែ មេសា ឆ្នាំ២០១១។ មានអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតប្រមាណ ៦៩ នាក់ (១៨% ជាស្រ្តី) មកពីគ្រប់ភូមិក្នុងឃុំ ដែលរួមមានតំណាងសហគមន៍ បណ្តាញអង្គការសង្គមស៊ីវិល តំណាងគណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ និង ជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំ អាជ្ញាធរភូមិ អង្គការមូលដ្ឋាន និងប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងឃុំបានចូលរួមពិភាក្សានៅ ក្នុងសិក្ខាសាលានេះ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលចូលរួមសិក្ខាសាលាស្ទើរតែ១០០% បានបោះឆ្នោតគាំទ្រតម្រូវការជាអាទិភាពទាំង ៥ នៅក្នុងឃុំ ដែលស្នើឱ្យក្រុមប្រឹក្សាឃុំបច្ចុប្បន្ន យកចិត្តទុកដាក់ដោះស្រាយ និង/ឬគណបក្សនយោបាយ ទទួលយកដើម្បីដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់ខ្លួនក្នុងការបោះឆ្នោតឃុំ-សង្កាត់ខាងមុខ។

ទស្សនៈវិស័យ ៖ ដើម្បីឱ្យការបោះឆ្នោតមានគុណភាព ដែលប្រកបដោយប្រក្រតីភាព ប្រជាពលរដ្ឋត្រូវបានលើកកម្ពស់ និងមានប្រយោជន៍។

តម្រូវការជាអាទិភាព ទាំង ៥ ក្នុង ឃុំកោះសំពៅ ស្រុកពាមជ័រ ខេត្តព្រៃវែង

១- ផ្លូវ និងស្ពាន

- សុំធ្វើផ្លូវលំចំនួន ៣ ខ្សែគឺ ពីឃុំបុស្សីស្រុក ដល់កោះស្ងួរ ប្រវែង ១៥ គីឡូម៉ែត្រ ពីភូមិបឹងធំ ដល់សាលាឃុំ កោះសំពៅ ប្រវែង ១៣ គីឡូម៉ែត្រ និងតាមបណ្តោយទន្លេត្រើយខាងកើត ពីក្បាលកោះ ដល់កោះស្ងួរ ប្រវែង ១៥ គីឡូម៉ែត្រ ចាប់ផ្តើមកសាងពីឆ្នាំ ២០១២ នេះតទៅ។
- សុំស្ថានឆ្លងកាត់ផ្លូវចំនួន ៣ កន្លែង ចាប់ផ្តើមកសាងពីឆ្នាំ ២០១២ នេះតទៅ
 - ស្ថានទី១ អូរតាំងលូ ប្រវែង ៥០ ម៉ែត្រ
 - ស្ថានទី២ បឹងធំ ប្រវែង ៣០ ម៉ែត្រ
 - ស្ថានទី៣ ព្រែកមឿងធ្ម ប្រវែង ៣០ ម៉ែត្រ

<p>២- ស្តារប្រឡាយ និងជីវិតប្រឡាយថ្មី</p> <ul style="list-style-type: none"> • សុំឱ្យ ស្តារប្រឡាយមួយខ្សែចាប់ពីទំនប់ បឹងធំ ដល់ ព្រែកម្សៅធូ (ទន្លេតូច) ប្រវែង ១២ គីឡូម៉ែត្រ • សុំជីវិតប្រឡាយថ្មីមួយ ពីព្រែកទីយូរ ដល់ថ្នល់អំពៅ ព្រៃកោះកុក២ ប្រវែង ៤៤០០ ម៉ែត្រ ទទឹងមាត់លើ ប្រវែង ៦ម៉ែត្រ បាតក្រោម ២ម៉ែត្រ ជំពៅ ២ម៉ែត្រ។ សុំឱ្យបាននៅចន្លោះឆ្នាំ២០១២-២០១៣។
<p>៣-មណ្ឌលសុខភាព</p> <ul style="list-style-type: none"> • សុំសាងសង់មណ្ឌលសុខភាពថ្មីមួយ នៅភូមិអំពៅព្រៃ ចាប់ផ្តើមកសាងពីឆ្នាំ២០១១ នេះតទៅ។
<p>៤-ក្មេងទំនើង</p> <ul style="list-style-type: none"> • សំណូមពរឱ្យអាជ្ញាធរ បំបាត់ក្មេងទំនើងក្នុងឃុំកោះសំពៅទាំងមូល ត្រូវចាប់ផ្តើមអនុវត្តន៍ពីបច្ចុប្បន្ននេះ តទៅ។
<p>៥-សាលារៀន</p> <ul style="list-style-type: none"> • សុំសាងសង់សាលារៀន ១ ខ្នង មាន ៥ បន្ទប់ ព្រមទាំងមានតុ កៅអី និងក្តារខៀន គ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ សាលាបឋមសិក្សាវត្តសីមារង្សី ស្ថិតក្នុងភូមិខ្សាច់ ឱ្យបានចប់សព្វគ្រប់នៅឆ្នាំ២០១២។

មុនពេលបញ្ចប់សិក្ខាសាលា មានកម្មវិធីប្រគល់របាយការណ៍ ពីតម្រូវការអាទិភាពដល់អ្នកដឹកនាំ គណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំ។

លោក យិន យឹម តំណាងគណបក្សនរោត្តមរណបូទិ និងជាជំទប់ទី ២ ឃុំកោះសំពៅ បានមាន ប្រសាសន៍ថា «តម្រូវការទាំង ៥ ចំណុចនេះ នឹងធ្វើជាបណ្តើរៗ ឆ្នាំនេះធ្វើមិនហើយ ឆ្នាំក្រោយៗធ្វើទៀត និងធ្វើជាប់ជាប្រចាំ»។

លោក ម៉ម សំបូរ តំណាងគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា និងជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំកោះសំពៅ មាន ប្រសាសន៍ថា «តម្រូវអាទិភាពទាំង៥ នេះ យើង និងដោះស្រាយតាមជំហានៗ ចំពោះតម្រូវការណាដែល ចាំបាច់ជាងគេ»។

លោក ស៊ឹម សាយ តំណាងគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា និងជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំកោះសំពៅ យើង មានផែនការហើយ តែបញ្ចូលផែនការនេះនៅពេលប្រជុំប្រចាំខែ ដើម្បីលើកផែនការបន្ថែមទៀតដើម្បី អនុវត្ត។

- សិក្ខាសាលានេះ មានគោលបំណង ឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតនៅតំបន់ដាច់ស្រយាលទទួលបាន៖
១. ការយល់ដឹងអំពីសិទ្ធិ តួនាទី និងកាតព្វកិច្ចរបស់ម្ចាស់ឆ្នោត ក្នុងការស្វែងយល់ពីតម្រូវការអាទិភាពក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍នូវមូលដ្ឋាន។

២. ផ្តល់ឱកាសឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតចូលរួម ជជែកពិភាក្សា ដើម្បីកំណត់តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់ របស់ខ្លួន។

៣. តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់ ជាច្រើនយល់ នឹងត្រូវបានចងក្រងជា របាយការណ៍ដែលអាច ឱ្យសិក្ខាកាមងាយចងចាំដើម្បីចូលរួមតាមដាន ជម្រុញការអនុវត្តរបស់ក្រុមប្រឹក្សា ឃុំ សង្កាត់ និង ការដាក់បញ្ចូលតម្រូវការក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់គណបក្សសម្រាប់ការបោះឆ្នោតឃុំ សង្កាត់ ឆ្នាំ ២០១២។

សិក្ខាសាលានេះក៏បានទទួលការឧបត្ថម្ភមូលនិធិពីសហភាពអឺរ៉ុប (EU), OXFAM NOVIB, NPA និង Forum Syd

¹សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទំនាក់ទំនង ៖

១-លោក **មួង មឿត** (មន្ត្រីផ្នែកបណ្តាញ និងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១២ ៤៧១ ៣២៦

២-អ្នកស្រី **ហេង សុគន្ធា** (ជំនួយការផ្នែកបណ្តាញ និងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១៧ ៥៨៣ ៨៦៩

¹ No 010

